



### Municipal Office

6 Mountain St  
Tide Head, NB  
E3N 4J9

### Mayor

Randy Hunter

### Deputy Mayor

Cathy McDavid

### Councillors

Patrick Lanteigne  
Mark St-Onge

### Hours of Operation

Monday – Friday  
8:00 AM – 4:00 PM

### Phone number

506-789-6550

### Facsimile

506-789-6553

### E-mail

viltide@nb.sympatico.ca

### Website

tidehead.ca

### Regular Council

#### Meetings

Second Wednesday of  
the month at 7:00 P.M.  
Except for July and  
August

## VILLAGE OF TIDE HEAD NEWSLETTER

### BUILDING PERMITS

A building permit is required for most renovation projects and mandatory for all new construction projects within the Village. The guidelines are listed in the building by-law which can be viewed on our website or at the Village office.

### REDUCE, REUSE, RECYCLE

For any recycling questions or to be notified of your collection day **RECYCLE RESTIGOUCHE** is the new app that can be downloaded from the App Store or Google play. A reminder that **all types of plastic bags are not recyclable** therefore must not be placed in the blue bin.

### STUDENT EMPLOYMENT

We are currently accepting student applications for summer employment, if interested please contact the Village office before May first.

### THANK YOU TO VOLUNTEERS

A big heartfelt thank you goes out to all our volunteer firefighters and to the volunteers who come out regularly to maintain and mow the soccer field as well to the volunteers for the rink building during the winter months. Do not hesitate to contact the Village office if you are interested in being added to the list of volunteers.

### RECREATION CENTER

Various sizes of skates, helmets, snowshoes, sleds and sliding tubes are available at the recreation center free of charge for residents to enjoy winter activities.

### SUMMER YOUTH PROGRAM

A Summer Youth Program is proposed once again for this summer, further details on this program will be available in June.

### SNOW REMOVAL AND OTHER

No person shall put, place, throw or sweep upon any sidewalk & road, or cause to be put, placed thrown or swept upon any sidewalk & road any snow, dirt, grass clippings, rubbish, refuse, garbage or waste of any kind.

### WATER & SEWERAGE BILLS

Water and sewerage bills can now be paid via E Transfer at [viltide@nb.sympatico.ca](mailto:viltide@nb.sympatico.ca) (don't forget to input your invoice number in the message box). They can also be paid at the Service New Brunswick Office in Campbellton or by phone (1-888-762-8600) or online ([www.snb.ca](http://www.snb.ca)). Credit cards and interac are accepted online. You can also make your payment by *Royal Direct Telephone Banking* at 1-800-769-2511 and at the Village Office during business hours.

### ANIMAL CONTROL

The Village of Tide Head has a contract with the SPCA to administer the Animal Control By-law. The license fee for a neutered / spayed male or female dog is \$10.00 and \$15.00 for an unneutered / unspayed male and female dog. Dogs must be registered and licensed before the last day of April of each year. Any persons not obtaining their license tag by dates required shall pay a penalty of \$10.00 to be added to the regular license fee. You are reminded that **dogs or cats are not permitted to run at large**. Please call the SPCA at 684-4396 (686-0195 for calls after regular hours) should you have concerns or complaints relating to animal control.

### EMERGENCY MESURES ORGANIZATION

The Village of Tide Head is looking for a volunteer coordinator for the EMO. Do not hesitate to contact the Village office if you are interested.

### SPRING CLEAN-UP

The Spring Clean-up will take place from May 11 to May 19, 2020. Leaves & yard waste **must** be placed in **clear** plastic bags or preferably paper bags. Branches and boards must be tied in bundles no longer than 4' in length. **Fall leaves pick up will be from October 19 to November 27, 2020.** Propane tanks, gas cylinders, paint cans, construction waste will not be picked up. Propane tanks or gas cylinders must be brought to the Restigouche Solid Waste transfer station. Tires must be brought to your tire dealer and paint cans at Marina Bottle Exchange on Boom Lane in Atholville. You must dispose of construction waste at your own expense at the transfer station. A fee of \$40.00 will be charged to pick up refrigerators, freezers and air conditioners for the cost of removing the refrigerant. Please call the Village office (789-6550) to make arrangements to have these items collected.



**Bureau municipal**

6 rue Mountain  
Tide Head, NB  
E3N 4J9

**Maire**

Randy Hunter

**Mairesse Suppléante**

Cathy McDavid

**Conseillers**

Patrick Lanteigne  
Mark St. Onge

**Heures d'ouverture**

Lundi – vendredi  
8h00 – 16h00

**Téléphone**

506-789-6550

**Télocopieur**

506-789-6553

**Courriel**

viltide@nb.sympatico.ca

**Site web**

tidehead.ca

## BULLETIN DU VILLAGE DE TIDE HEAD

### PERMIS DE CONSTRUCTION

Un permis de construction est requis pour la majorité des rénovations et obligatoire pour toute nouvelle construction dans le village. Les directives sont listées dans l'arrêté municipal pour construction disponible en consultant notre site web ou au bureau municipal.

### RÉDUIRE. RÉUTILISER. RECYCLER

Pour toutes questions sur le recyclage ou pour être averti de votre journée de collecte, RECYCLE RESTIGOUCHE est la nouvelle application qui peut être téléchargée à partir de l'App Store ou de Google Play. Un rappel que **tout les types de sacs en plastique ne sont pas recyclables** donc ne doivent pas être placés dans les bacs bleus.

### EMPLOI ÉTUDIANT

Nous acceptons présentement des applications pour des emplois d'été pour étudiants, si vous êtes intéressé communiquer avec le bureau municipal avant le premier mai.

### MERCI AUX BÉNÉVOLES

Un gros merci de tout cœur à nos pompiers volontaires et aux bénévoles qui entretiennent et tondent le terrain de soccer et à ceux qui aident pour la patinoire durant les mois d'hiver. N'hésitez pas à communiquer avec notre bureau si vous êtes intéressé d'ajouter votre nom à la liste de bénévoles.

### CENTRE DE LOISIRS

Des patins de différente grandeur, des casques, raquettes, glissades et tubes sont disponible au centre de loisirs gratuit à tous les résidents afin de profiter des activités hivernales.

### PROGRAMME D'ÉTÉ POUR LES JEUNES

Nous proposons encore cet été un programme pour les jeunes, de plus amples de détails concernant ce programme sera disponible en juin.

### DÉNEIGEMENT ET AUTRES

Il est interdit de mettre, de placer, de jeter ou de balayer or de faire mettre, de faire placer, de faire jeter ou de faire balayer de la neige, de la terre, des coupures d'herbe, des détritux, des déchets, des ordures ou toute autre sorte de rebus sur le trottoir et les rues dans le village.

### PAIEMENTS DES COMPTES D'EAU ET D'ÉGOUTS

Les paiements des comptes d'eau et d'égouts peuvent maintenant être effectués par virement *Interac* à [viltide@nb.sympatico.ca](mailto:viltide@nb.sympatico.ca) (n'oubliez pas d'insérer votre numéro de facture dans la casse pour message). Ils peuvent aussi être effectués au bureau de Services Nouveau-Brunswick à Campbellton en personne ou par téléphone (1-888-762-8600) ou en ligne ([www.snb.ca](http://www.snb.ca)). Les cartes de crédit et interac sont acceptés en ligne. Vous pouvez aussi effectuer votre paiement par *Royal Direct* au 1-800-769-2511 et au bureau municipal durant les heures d'ouvertures.

### LE CONTRÔLE DES ANIMAUX

Le Village de Tide Head emploie la SPCA pour gérer l'arrêté municipal sur le contrôle des animaux. La redevance pour les chiens et chiennes châtrés est de 10,00\$ et de 15,00\$ pour les chiens et chiennes non châtrés. Les chiens doivent être enregistrés avant le 30 avril à chaque année. Une pénalité de 10,00\$ sera ajoutée au coût de la redevance pour toute personne n'obtenant pas leur permis avant cette date. Prière de noter ***qu'il est interdit de laisser vos chiens et chats courir en liberté.*** Communiquez avec la SPCA au 684-4396 (686-0195 après les heures normales de bureau) pour tous soucis ou plaintes concernant les animaux.

### ORGANISATION DES MESURES D'URGENCE

Le Village de Tide Head est à la recherche d'un bénévole comme coordinateur pour l'OMU. N'hésitez pas à communiquer avec notre bureau si vous êtes intéressé.

### SEMAINE DU NETTOYAGE

La semaine de nettoyage aura lieu cette année du 11 mai au 19 mai 2020. Les feuilles et les détritux de jardin **doivent** être placés dans des **sacs transparents** ou de préférence **des sacs en papier**. Les branches et les planches doivent être coupées en morceaux de 4' de longueur et être attachées. **La collecte des feuilles cet automne aura lieu du 19 octobre au 27 novembre 2020.** Le carton, les contenants de peinture, les bouteilles de propane et d'essence, les pneus et les déchets de construction ne seront pas ramassés. Vous devez apporter les bouteilles de propane et d'essence à la station de transfert du Restigouche; les pneus doivent être apportés chez votre vendeur et les contenants de peinture chez Marina Bottle Exchange sur le chemin Boom à Atholville. Vous devez vous débarrasser des matériaux de construction à vos frais à la station de transfert. Les réfrigérateurs, congélateurs et climatiseurs seront ramassés au coût de 40,00\$ pour l'enlèvement du fluide frigorigère. Veuillez appeler le bureau municipal (789-6550) pour organiser la cueillette de ces articles.

**Réunions régulières du  
Conseil**

Le deuxième mercredi  
du mois à 19h00  
Sauf les mois de juillet  
et août